

Odense Orienteringsklub

Referat af generalforsamling den 9. februar 2018

Carsten bød velkommen, og efter 1 minuts stilhed for de medlemmer vi har mistet i 2017 påbegyndtes generalforsamlingen.

1. Valg af dirigent.

Palle Møller blev valgt som dirigent

Palle takkede for valget, og konstaterede at generalforsamlingen er lovligt indvarslet.

Lisbeth tager referat.

2. Beretning for 2017

Carsten beretter som supplement til den udsendte skriftlige beretning:

Medlemsfremgang: 229 medlemmer, rigtig mange er under 20 år. Vi har familiemedlemskaber, så nogen er med på en "billigbillet" og er ikke reelt aktive – men OO er en stor klub, set på landsplan.

Hvordan skruer vi tilbuddene sammen fremadrettet?

Divisionsturneringen var ikke heldig i 2017. OO fik den dårligste placering nogensinde (i følge DOF's registreringer). Fremtiden for divisionsturneringerne ændrer sig muligvis – herom senere.

Ny hjemmeside kommet i 2017, med godt resultat, som efterhånden har fundet sin udformning, og med stadige nye påhit. Seneste nye "indslag" er en side med æresbevisninger.

KLUBTØJ er opgraderet i 2017, med varm vinterjakke – men også cykeltøj og sommerløbebluse.

Find-vej-i-projekt: Stort tilskud fra Odense kommune i 2017, og Åløkke-anlægget blev indviet, ved et fint arrangement i løbet af året. Der er noget vedligeholdelsesarbejde, tak til dem, der tager sig af den opgave.

Skole-aktiviteter: Der har været et par arrangementer i 2017 med Provstegårdskolen og Tarupskolen i onsdagsholdets kyndige hænder. Vi har endnu ikke helt fundet ud af, hvordan vi bedst håndterer aktiviteterne, og vi har af den årsag sagt nej til et par skoler som har henvendt sig. Der er en god opgave med udviklingspotentiale, hvis der er nogen, der har ressourcer til at gøre en indsats. Det er obligatorisk for elever i 6.-7.klasse at prøve o-løb mv.

Mini-/maxi-o har haft aktiviteter næsten hver søndag, primært i Åløkke. Træningen går på skift mellem 7 engagerede forældre, så opgaven ikke bliver for stor. Fokus er på at have det sjovt i skoven.

Torsdagstræningen er delt mellem 3 trænere: Rasmus, Pernille og Joakim, det har været rigtig godt. Opvarmer Sebastian. Det er et meget blandet hold af deltagere, 10 – 20 deltagere i snit pr. gang

Mange kort er tegnet i årets løb, med Torben som tovholder. Størst overraskelse var Nat-klub-o, hvor vi løb i Elmelund Vest – på spritnyt kort.

Afviklede o-løb: Vintercup, Fynsk Sprint-cup afviklet – det var en særlig finesse at vi kunne løbe igennem et værtshus ☺. Arrangementet fik meget positiv opmærksomhed fra forbundsformanden.

Fyns 5-daws fungerer rigtig godt. Det er uvist hvor mange nye medlemmer vi får ud af det, måske kan arrangementet bruges aktivt fremadrettet til rekruttering?

DM-weekend blev afviklet i september med mange involverede. Det var endnu en positiv oplevelse at arbejde sammen med Svendborg og Fåborg.

Alt for Damerne: Løbet er en kæmpe stor aktivitet, med næsten 100 involverede, også i 2018. Arrangementet giver cirka 65.000 kroner i indtjening, så det er et stort tilskud rent økonomisk til klubbens økonomi. Aftalen udløber efter arrangementet i 2018, så det er ikke til at vide, hvad der sker efter dette års løb.

Klubarrangementer: De sædvanlige arrangementer er afviklet: gule ærter, aha-løb, osv. Ved påskeløbet: 12 herrer løb H21AK, meget fornøjeligt.

Der er afviklet flere små kurser i 2017: Banelægnings-intro-kursus og opfølgingskursus vedr. Condes, samt kursus i SI-løbsafvikling.

Der er ydet en stor indsats fra onsdagsholdet ift. vedligehold af huset. Svend Aage er en effektiv indpisker. Senest er en skoreol i stillet op i garderoben, den blev lavet næsten inden ønsket var fremsat.

Uden den store generelle frivillige indsats havde vi ikke den klub og det klubhus vi har – tak til alle, både nævnte og ikke nævnte, for indsatsen.

Kommentarer fra klubbens medlemmer til beretningen:

Svend Aage Jensen: Har problemer med at komme ind på den interne side på hjemmesiden. Synes ikke at koderne virker? Carsten: Flere har haft problemet. Løsningen er at sætte Ole på sagen, så hjælper han.

Svend Aage Andersen: Skoleorientering (aflyst i 2017): Palles indsats ved de to skolearrangementer fungerede rigtig godt. Først var eleverne (2 klasser) inde og høre om principperne, så gik de en tur sammen i skoven, og derefter løb/gik de en tur for sig selv hvor de selv skulle finde posterne i skoven. Svend Aage synes at eleverne var engagerede – det virker.

Svend Aage Jensen: Der er obligatorisk undervisning om O-løb i 6-7.klasse. Gør OO noget for at informere om det? Carsten: Nej, det har vi ikke gjort, pga. ressourcemangel. Vi skal først have styr på, hvem der gør hvad - men det behøver ikke være særlig bøvlet, da vi ofte kan benytte vores find-vej-i-materiale. De to afviklede skole-løb har været på baggrund af individuelle henvendelser.

Der var ikke flere bemærkninger til den fremlagte beretning, som herefter godkendtes. Ingen stemte imod beretningen.

3. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse

Palle konstaterede at regnskabet ser nydeligt ud. Ikke alle punkter gennemgås, men de vigtigste blev taget op:

Indtægter:

Kontingenter er faldet lidt, pga. familie-rabatten.

Tre nye poster: Tilskud fra Friluftsrådet, Odense kommune og DOF, alle til Find Vej, i alt næsten 100.000 kroner. Omkostningerne skal findes omme under materiel og kort.

Træningsarrangementer nogenlunde som sædvanlig.

Løbsarrangement: Sprint cup som i '16. DM gav ca. 18.000,- kroner.

Kortregnskab: Køb af ny computer til korttegning.

Salg af klubbetøj: I minus, blå fordi en del af tøjet sælges med underskud.

Udgifter:

Medlemsaktiviteter: Primært busture til divisionsløb, telte, påske-turen, onsdagsholdet og mini-maxi-o.

Beregnervognen er nu helt afskrevet.

Løbsmateriellet er primært udgifter til Find-vej-i.

Vedligehold Jægerhuset: Tilskud fra kommunen er på ca. 16.000, men vi giver dem 12.000 tilbage for el og rengøring.

Samlet resultat for 2017, et overskud på ca. 15.000 kroner.

Balance:

Klubbens samlede formue: 575.000 kroner.

Bemærkninger til regnskabet:

HV: Vi er lidt mere velhavende end det der fremgår af regnskabet, fordi blå SI-udstyr repræsenterer en værdi. Alt for Damerne er vigtig for klubbens økonomi. Vi må lægge os i selen for at beholde arrangementet fremadrettet.

Regnskabet blev herefter enstemmigt godkendt.

4. Planer for det kommende år, samt forelæggelse af næste års budget

Sportsligt: Vi vil gerne vinde 2. division. Ikke nødvendigvis rykke op i første division, men dog i det mindste vinde 2.

Større deltagelse i DM 'er mv: Lisbeth mener at løsningen er at italesætte det blandt klubkammeraterne.

Torben: Samarbejde med de øvrige fynske klubber bør indledes, så vi kan stille flere stafethold. Torben mener, at det er noget bestyrelsen bør arbejde for. Meget gerne endnu mere, med en kluboverbygning a la "Fyn OK". Dirigent: Kræver forarbejde og undersøgelser. Evt. forundersøgelse af konsekvenser og muligheder fra bestyrelsen og derpå et medlemsmøde om emnet? Carsten: Til JFM giver det ikke aktuelt formelle problemer. Men vi kan ikke gøre det til DM 'er. Niels: Hvis vi vælger at lave et stafetsamarbejde fraskriver vi os muligheden for at komme i 1. division. Det er et valg vi skal gøre os klart på forhånd.

Carsten: Bestyrelsen drøfter det. Det har været drøftet før, og bestyrelsen tager gerne snakken igen. Samarbejdet mellem klubberne fortsætter, udfordringen er hvor langt ud af "sammenslutnings-tanken" man vil gå.

HV: Er skeptisk, for hvis først vi lavet et klub-samarbejde, så er det svært at trække sig ud af det igen, Hvis f.eks. at mini-maxi-o-arbejdet giver pote med mange seniorløbere om nogle år, så vi igen kan "klare os selv", så er det ikke nemt at trække sig ud igen.

Olav: Er ikke enig med Torbens synspunkt. Olav mener ikke at vi skal være tilfredse med at være i 2. division. Vi kan sagtens begå os i 1. division, hvis ellers vi får udfyldt "hullerne". Olav tror ikke at Fåborg/Svendborg mener at det er en god ide med stafetsamarbejde.

Svend Aage Andersen: Mht. stafet blev det drøftet i DOF for år tilbage: Mange steder er der ikke nogen der kommer ud for at løbe stafet, fordi der mangler løbere til holdene. Er der nogen muligheder på det punkt?

Niels: Måske er Svendborg og/eller Fyns Politi interesserede i et samarbejde – initiativet behøver ikke komme fra OO – vi kan jo også vente og se om der er andre der indbyder til samarbejde med os.

Lisette: Kan man undersøge reglerne for dispensation ift. stafetsamarbejde uden drastiske skridt. Carsten: Bestyrelsen kender allerede reglerne, det er pt ikke muligt indenfor gældende regler. Lisette: Måske kan man lægge op til DOF om der er basis for at ændre reglerne?

Bestyrelsen debatterer emnet og tager det op på næste generalforsamling.

Morten: Mini-maxi-o mangler mulighed for skygger/børnepasning af småbørnene ved. divisionsmatch, da det er svært at nå at komme ud at løbe indenfor den tid et arrangement varer. Mini-maxi-o opfordres til at gøre opmærksom på det ifm. løbene, da ikke-forældre ikke er opmærksomme på problemet.

Niels: DM/DM-stafet er over 2 dage. Måske skal man lave en klubtur ud af det, så det kan trække flere med?

Carsten: Nyhedsbrev: Er løftet til nyt niveau med Claes' indsats. Kom frisk med indlæg, både til hjemmeside og nyhedsbrev.

Find-vej-anlægget i Tarup-Davinde skal opgraderes i 2018. Gintas er tovholder på find-vej-dag i Åløkke 5/5 samt på Fjordens dag.

Trail/Cross-løb:

HV: Vi er o-løbere, det er det vi skal koncentrere os om.

Torsten: Enig med HV. Vi skal ikke sprede os, for der er udmærkede cross-løb på Fyn.

Svend Aage Andersen: Vi må lave løbene, hvis vi har lyst, da vi er medlemmer i DAF.

Lisbeth: Vi vil gerne have crossløb, det er vejen frem. Kvindeløb er på vej ud, men kvinde-cross-løb er på vej op.

"Omlægning af face-book-gruppen til en side" – hvad er det? Carsten: det er en teknisk ændring, anderledes end en gruppe. Det overvejes.

Træningen: Mini-maxi-o kører for fuldt skrald. Gymnastikken kører.

Træningen: Kører også i foråret. Hvad skal der ske på den længere bane – hvordan kan træningspaletten se ud på længere sigt?

Lisbeth: Ungdomstræning: der skal være flere på samme alder, og der skal være trænerkræfter som kan tage opgaven.

Carsten: Måske kan man lave samarbejde med de øvrige fynske klubber?

Erik: Kan man lave fælles træning i weekenden med de øvrige klubber?

Torben: Planerne for korttegning 2018 er lavet.

O-løbs arrangementer:

Stor 1. divisionsmatch afvikles 15/4. Det er fordelene ved at være i 2. division ☺

To løb planlægges i '19 som samarbejde mellem Odense-Fåborg-Svendborg.

Hvilke løb skal vi lægge billet ind på i fremtiden?

Svend Aage Andersen: Hvordan er holdningen vedr. betaling for løbene? Vi kan nok ikke blive ved med at løbe gratis i de private skove. Langesø koster det 50,- kr/løber. Vi kan ikke forvente at få hjælp fra DOF. DOF giver kun tilskud ved terminslisteløb (ikke træningsløb).
Carsten: bekymrende problemstilling, pt. uden løsning.

Påsken 2019: Stråse Plantage. Niels arbejder med overnatningsmuligheder.

Klubtur: Foreslås i efteråret, f.eks. ifm. DM/DM-stafetweekenden, eller ifm. divisionsmatch på Rømø. Det kan være en "light-version", hvor en klubkammerat påtager sig at koordinere blandt de tilmeldte, så de har mulighed for at bo samme sted. Det skal ikke være en tur i stort set-up som påskeløbet.

HV: Nye regler for divisionsmatch på vej – hvad går det ud på? Carsten: Nord har stillet forslag om nye regler. Klubberne i Øst synes det modsatte, så det er pt uvist hvad det ender på. Det skal besluttes i løbet af 2018. Pt går det i retning mod større divisioner og mere enkle strukturer. OO lurepasser, vi har ikke nogen skarp holdning til hvad vi synes.

Herefter suspenderedes generalforsamlingen til indtagelse af kaffe og blødt brød ved høflig selvbetjening, idet vi dog først skulle have uddelt en æresbevisning:

Årets senior-løber: Uddeles ikke i år.

Årets ungdoms-løber: Uddeles ikke i år.

Bennicke-kruset: Tildeles til et klubmedlem, som har gjort en særlig indsats for klubben. Bennicke-kruset kan modtages én gang. Allan Grundsøe blev Odenses frivillige idrætsleder i 2017. Fynsk finale på Sports lørdag, hvor Allan desværre ikke vandt. Mini-maxi-o var samtidig indstillet til årets fynske initiativpris, men vandt ikke den endelige pris. Indstillingen var i sig selv et billede af den store indsats der lægges for børnene. Lisette modtog fortjent kruset på vegne af Mini-maxi-O. Lisette og Mini-maxi-O modtog generalforsamlingens hyldest.

Herefter blev generalforsamlingen genoptaget.

5. Budget for 2018

Kassereren har skelet til 17' resultatet, og har ud fra det lagt et budget, som lander på 0.

Herefter blev det udleverede budget gennemgået. Der var ingen bemærkninger dertil.

6. Indkomne forslag fra bestyrelsen og medlemmer

Intet indkommet

7. Kontingentsættelse

Uændret kontingent forslået. Vedtaget uden bemærkninger.

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer

Kim Kongstad og Lone Fyhn er på valg, og begge modtager genvalg.

Begge valgt uden modkandidater.

9. Valg af bestyrelsessuppleanter

Tommy Iversen (1. suppleant) og Morten Mølgård (2. suppleant) er på valg, begge modtog genvalg.

10. Valg af revisor

Svend Aage Jensen, modtog genvalg (muligvis for sidste gang).

11. Revisorsuppleant

Steen Egedesø, modtog genvalg.

12. Eventuelt

Der ønskes mere varme i klubhuset. og øl tidligere på generalforsamlingen.

Svend Aage Jensen: Hvis man låner noget i klubhuset, så skriv det i hæftet lige inden for døren, så andre kan se det. Svend Aage J/Claes sørger for at det står i det kommende nyhedsbrev, så klubbens øvrige medlemmer også ved det.

Hvis man låner noget fra klubben, så husk at tjekke først om det er "ledigt", og husk at skrive det i det lille hæfte.

Carsten oplyser på forespørgsel, at bestyrelsen holder møde ca. 6 x årligt.

Dirigenten fik en flaske vin som tak for indsatsen.

Således oplyste, mætte og fornøjede afsluttedes generalforsamlingen med et leve for Odense Orienteringsklub kl. 21.15.

Referatet godkendt den 19/2 2018

Formand Carsten Djursaa:

Dirigent Palle Møller Nielsen:

Referent: Lisbeth Skovbjerg: